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PROTOKÓŁ NR 6/24 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Przyłubie 

z dnia 22 lutego 2024 r. 

 

G. Świtała – Sołtys Sołectwa Przyłubie – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

Ad. 1.  

W II terminie zebrania uczestniczy ogólnie 15 mieszkańców. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi - zał. 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2.  

Przestawiono sprawozdanie z działalności Sołectwa Przyłubie za 2023 r. (zał. nr 2) 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez mieszkańców.   

 

G. Świtała – Sołtys Soł. Przyłubie – przestawił Uchwałę Nr 1/2024 zebrania mieszkańców 

Soł. Przyłubie w sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych na działalność 

sołectwa. Wysokość kwoty do podziału to 3.000 zł z tego 1.500 zł na działalność Rady 

sołeckiej i 1.500 zł na działalność Koła Gospodyń Wiejskich.  

Kto z mieszkańców jest za przyjęciem ww. Uchwały ?  

 

Mieszkańcy przyjęli Uchwałę jednogłośnie (zał. 3).   

 

Ad. 4.  

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – podziękowała mieszkańcom za 28 lat 

wspólnej pracy na rzecz Gminy, poinformowała, że nie będzie kandydować na Burmistrza w 

nowej kadencji.  

Przedstawiła informacje na temat budżetu Gminy w  2024 roku: 

Planowane dochody budżetu na 2024 rok wynoszą ponad 130 mln zł. Dochodami Gminy są 

dochody bieżące w wysokości ponad 97 mln zł, z tego dochody własne  69.574.493 zł, 

subwencje – 20.152.805 zł, dotacje celowe – 7.496.533 zł, środki pochodzące z UE – 

578.885,33 oraz dochody majątkowe – 32.507.771 zł.   

Planowane wydatki budżetu wynoszą ponad 126 mln zł. Wydatki bieżące – 100.382.620,33 

zł, z tego wydatki majątkowe 26.578.787 zł. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przekazała informacje na temat inwestycji: 
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- remont drogi wojewódzkiej w Przyłubiu, z pozyskanych informacji wynika, że ZDW w 

01.24 r. przeprowadził przetarg na wybór wykonawcy tej inwestycji, 

- z informacji pozyskanych od Marszałka wiemy, że chce on aby w Solcu powstał most. Jest 

to inwestycja na lata.  

W sprawie promu Pani Burmistrz przypomniała, że nie jest on własnością Gminy, i nieprawdą 

jest, że Gmina Solec Kujawski wydała na jego uruchomienie 20 mln zł. Partycypowaliśmy w 

kosztach jego budowy jako jedna z Gmin w wysokości 360.000 zł. Dzięki tej inwestycji Solec 

zyskał nową ulicę, chodnik oraz oświetlenie.  

Inwestycje planowane do realizacji w 2024 r. i w kolejnych latach to: 

- wyposażenie świetlicy wiejskiej we wsi Przyłubie w sprzęt i meble, 

- rozbudowa stacji uzdatniania wody (SUW) zlokalizowanej w miejscowości Chrośna, 

- wykonanie prac konserwatorskich zabytkowego ogrodzenia Szkoły Muzycznej I stopnia w 

Solcu Kujawskim,  

- zagospodarowanie terenów nadwiślańskich w Solcu Kujawskim, 

- tężnie solankowe i zagospodarowanie Skweru gen. Antoniego Hedy-Szarego - II etap, 

- zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni Podkładów Kolejowych w Solcu Kujawskim 

- II etap, 

- budowa ścieżek rowerowych w Solcu Kujawskim, 

- przyłącze energetyczne do działki nr 756/3 dla Grupy BIZON 

- budowa hangaru na potrzeby WOPR 

- modernizacja nawierzchni parkingu OSP 

 - budowa nabrzeża przeładunkowego na Wiśle w Solcu Kujawskim 

- wymiana i montaż siedzisk na stadionie głównym przy ul. Sportowej 1 w Solcu Kujawskim 

- budowa dróg na osiedlu Toruńskim,  

- budowa odcinków dróg gminnych - ul. Barwna, Słoneczna, Tęczowa, Wiejska w Solcu 

Kujawskim (II etap). 

- budowa oświetlenia ulicy Kujawskiej. 

 

Na ww. inwestycje Gmina stara się pozyskiwać środki z zewnątrz jak w ramach ZIT, z 

projektów w ramach LGD. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że jest też możliwość pozyskiwania 

środków finansowych poprzez organizacje pozarządowe, z Lokalnej Grupy Działania na 

projekty społeczne dla sołectw. Tego typu projekty realizowane były np. w Sołectwie 

Kujawska. Dobrze by było, że projekty te realizowane były we wszystkich świetlicach 
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wiejskich (np. zajęcia kreatywne). Śledzenie programów w ramach sportu i rekreacji, 

dofinansowanie do budowy placów zabaw. Można też przystąpić z projektem i starać się o 

dofinansowanie w ramach soleckiego Budżetu Obywatelskiego. 

W 2024 r. na pewno chcemy doposażyć świetlice w Przyłubiu i starać się o pozyskanie 

środków na plac zabaw przy świetlicy albo zielona siłownię.  

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – zachęciła mieszkańców sołectwa, aby 

zgłaszali się z pomysłami do Zespołu ds. opracowania Strategii Rozwoju Gminy na lata 2024  

2030 (+). 

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.:  

- konieczności wybudowania ścieżki rowerowej z Solca do Przyłubia, 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – z uwagi, że jest to droga wojewódzka, to 

projekt budowy musi zostać przygotowany przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, będziemy o to 

zabiegać, bo jest ona Sołectwu bardzo potrzebna.  

Budowa ścieżki rowerowej do Przyłubia i Chrośny to dla Gminy priorytet. Inwestycje te 

zostaną wpisane do Strategii Rozwoju Gminy na lata 2024  2030 (+). 

- terminu wyposażenia świetlicy w niezbędny sprzęt i meble, 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – zaplanowano na ten cel 80.000 zł, 

sprawdzimy na jakim jest to etapie, obligują nas procedury przetargowe, wybór wykonawcy, 

pomiary itp. Może to potrwać jeszcze kilka miesięcy.  

 

- niewystarczających środków finansowych z Gminy na działalność Sołectwa. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – wszystkie zarządy osiedli i rady sołeckie otrzymały 

niższe kwoty na działalność w 2024 r. aniżeli sobie zaplanowały. Przeanalizujemy raz jeszcze 

budżet i zastanowimy się, czy możliwe będzie zwiększenie zaplanowanej wcześniej kwoty. 

Przy okazji Pani B. Białkowska przekazała informacje na temat funduszu sołeckiego i 

zasadności jego nie wyodrębnienia w budżecie Gminy Solec Kujawski  na 2025 rok. 

 

- słabo działającej lampy przy drodze krajowej nr „10” na wysokości Sołectwa.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – zgłosimy ten wniosek do GDDKiA. 

 

- planów wyrównania drogi na odcinku od drogi krajowej nr „10” do stacji, ciężki sprzęt z 

drewnem niszczy tę drogę oraz przekazanie wykazu czyje drogi do kogo należą.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że drogi nie były teraz równane z 

uwagi na niesprzyjające warunki pogodowe. Dodała, że ten kto zniszczy drogę ma obowiązek 
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ją naprawić. Prośba do mieszkańców, aby zgłaszali wszelkie uwagi do Urzędu dot. stanu dróg 

na terenie Gminy czy awarii oświetlenia. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – udostępnimy wykaz dróg wraz z informacją 

kto jest ich zarządcą. Sprawdzimy tę drogę i będziemy interweniować w Nadleśnictwie. 

 

 - problemu odśnieżania drogi od torów w kierunku lasu, 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – sprawdzimy to razem z ZGK do kogo należy 

obowiązek odśnieżania i przekażemy tą informację Sołtysowi.  

S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o. -  zakład świadczy usługi związane z odśnieżaniem, 

dlatego wyjaśnimy wspólnie z Urzędem do kogo należy droga i czemu nie została 

odśnieżona. 

 

- planów budowy drogi z Inowrocławia do Solca przez Rojewo. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – ma zostać zrealizowana doga w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych edycja piąta Rozwój 

stref przemysłowych tj. rozbudowa drogi Inowrocław-Solec Kujawski oraz Nowa Wieś 

Wielka-Leszyce. Gmina kategorycznie sprzeciwiła się, aby przebiegała ona przez środek 

sołectwa Chrośna. Wiązałoby się to z likwidacją wszystkich zakrętów prowadzących do 

Sołectwa, zmiany przebiegu i wycinką sporego obszaru lasu. Liderem tej inwestycji jest 

Powiat Inowrocławski, natomiast na obszarze naszej Gminy zostanie zrealizowany odcinek 

od projektowanego węzła Solec na na projektowanej drodze S10  do drogi krajowej nr „10”.   

 

- interweniowano do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie o wyczyszczenie i 

odbudowę Strugi Przyłubskiej, która od wielu lat jest zaniedbana i zarośnięta.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że odbyło się Walne Zgromadzenie 

Gminnej Spółki Wodnej, na którym to temat ten został poruszony. Prezes GSW ma 

opracować plan i wystosować wspólnie z UM pismo m.in. w tej sprawie do Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie.  

 

- wysokich cen szkolnych biletów dowożących dzieci do szkół. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – Gmina musiała ogłosić przetarg na dowóz 

dzieci do szkoły, zgłosiła się tylko jedna firma przewozowa tj. PKS. Zdajemy sobie sprawę, 

że ceny są bardzo wysokie, Gmina i tak pokrywa koszty dowozu dzieci do soleckich szkół. 

Zakup własnych autobusów i zatrudnienie kierowców wiązałoby się z jeszcze większymi 

kosztami.    
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B. Białkowska – Zastępca Burmistrza przedstawiła informację na temat:  

- uchwały antysmogowej Sejmiku Woj. Kuj. – Pom. i zakazu używania od 1.01.24 r. kotłów o 

I, II i III klasie. Zachęciła do zapoznania się z tą uchwałą. W dalszych latach będzie zakaz 

używania kotłów klasy IV i V.   

- programie „Czyste Powietrze” i możliwości dofinansowania do wymiany pieców, program 

realizowany w Urzędzie Miejskim, 

-  najbliższych spotkać z przedstawicielami WFOŚiGW w Toruniu dot. możliwości 

skorzystania z dofinansowania np. do instalacji fotowoltaicznej, 

- naboru na stanowisko gminnego energetyka do Urzędu Miejskiego, który będzie zarządzał 

energetyką w Gminie, analizował co jest bardzie opłacalne dla nas, jaki system ogrzewania 

wybrać, w jakim kierunku zmierzać.  

- wykorzystywania paliw OZE, 

- przedstawicielstwa z naszej Gminy w Bydgoskim Alercie Antysmogowym, 

- kolejnej edycji Soleckiego Budżetu Obywatelskiego, 

- przystąpienia do opracowania projektu „Strategii rozwoju Gminy Solec Kujawski na lata 

2023-2030 (+)”    

 

 

 

G. Świtała – Sołtys Soł. Przyłubie - podziękował zebranym i zakończono zebranie o godz. 

19.00. 

                                        

                                           Sołtys Soł. Przyłubie – Przewodniczący zebrania 

                                         Grzegorz Świtała  

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 

 

 


